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MAGNETOGRAM 

 

POGOVORA PREDSEDNIKA VLADE REPUBLIKE SLOVENIJE BORUTA PAHORJA 

V ODDAJI »IME TEDNA« NA »VALU 202« RADIA SLOVENIJA 

Ljubljana, 1. december 2008 
 
 

MATEJ PRAPROTNIK: Ime tedna je postal Borut Pahor. Ura na Valu 202 pa je dvanajst in 
dve minuti in predsednika vlade smo tudi poklicali, kot slišim, v Madrid. Gospod Borut Pahor, 
dober dan. 
 
PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Dober dan, lep pozdrav iz Madrida.  
 

MATEJ PRAPROTNIK: Spomnim se, da smo vas za ime tedna predlagali vsaj že dvakrat, 
ko ste zmagali na volitvah in ko ste postali mandatar, zmagali pa ste šele, ko ste za 
posebnega odposlanca izbrali Dimitrija Rupla. Očitno je ta vaša odločitev najbolj odmevna. 
Ali lahko razložite oziroma razumete zakaj? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Poskušam si razložiti in ne obsojam ljudi, ki so 
zelo kritični do te odločitve, vendar pa tudi danes v ponedeljek, tri dni po tem, ko sem jo 
sprejel, te odločitve ne obžalujem. Nasprotno. Mislim, da je to prava odločitev. Ne samo 
zato, ker se je s tem razrešilo vrsto problemov, ampak tudi zato, ker se ob reševanju teh 
problemov, ki smo jih imeli in bi lahko pomembno obremenili delo vlade - ki si želi 
osredotočiti na gospodarske teme - zunanjo politiko, sem pač videl eno okno priložnosti, da 
nekoga, ki ima veliko znanja in veliko izkušenj, povabim v kabinet, da mi pomaga svetovati 
pri pomembnih odločitvah.  
 

MATEJ PRAPROTNIK: Vsa mnenja naših poslušalcev so bila tako izrazito pozitivna kot tudi 
izrazito negativne. Torej nekaj pozitivnih je bilo. Če vas prav razumem, potem po vaše ne 
more biti  zunanje politike brez Dimitrija Rupla in njegovih izkušenj? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ne, ne, seveda bi si lahko Slovenija privoščila tudi 
to, da se odreče nekomu, ki ima to znanje in te izkušnje, vendar je v skladu s politiko, ki 
sem jo najavil že pred volitvami, moje strmljenje prav obratno, da poskušamo prav vsakega, 
ki ima veliko znanja in izkušenj, povabiti k temu, da skupaj dosežemo več in najboljše. 
Glejte, če govoriva zelo odkrito. Seveda je dr. Dimitrij Rupel kot močna politična osebnost 
zadnjih 20 let tudi kontroverzna osebnost. Kdo pa ni? Lahko bi se seveda pri odločanju zlasti 
oziral na to razsežnost. Imel sem pa tudi neko drugo in to je, da imamo opravka z 
osebnostjo, ki je pustila, ne samo močan pečat v zunanji politiki, ampak danes razpolaga z 
veliko znanja in izkušnjami in pritegnilo me je drugo. Torej odločitev, da grem in predlagam 
sodelovanje nekomu, ki te izkušnje in znanje ima in jaz sem prepričan, da bo slovenski 
državi to tudi v prihajajočem obdobju močno koristilo.  
 

MATEJ PRAPROTNIK: Pa vendar pred volitvami, pa tudi po, vam je največja opozicijska 
stranka SDS očitala izključevalno politiko, niste jih povabili k pogovorom za koalicijo, niste jih 
prosili za podporo v parlamentu, ali je to zdaj vaš odgovor? 
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PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ne, jaz sem jih za podporo v parlamentu že prosil. 
Tako kot je šlo za mojo izvolitev za predsednika vlade kot za podporo vladi. Torej, treba je 
ločiti, eno je odločitev, da poskušamo postaviti programsko in politično homogeno vlado, ker 
jo država potrebuje. In drugo. Da ta vlada, kolikor je le mogoče, povabi k sodelovanju na 
različnih ravneh, nenazadnje smo zdaj že dorekli, da bomo sodelovali v nekem novem 
procesu Partnerstva za razvoj vsak v svoji vlogi. Mislim, da država potrebuje tudi močno 
opozicijo, drugi glas, drugačno stališče in mislim, da je to vse v skladu s tistim, kar sem 
nekako ljudem tudi obljubil. Tudi odločitev nenazadnje z dr. Ruplom je pravzaprav sad mojih 
obljub, ne pa, bom rekel, nekaj, kar te obljube lomi.  
 

MATEJ PRAPROTNIK: Vaš kabinet najbrž še ni popoln? Ali že imate predstavnika za stike z 
javnostmi? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ne. 
 

MATEJ PRAPROTNIK: Menda ste to mesto ponujali tudi Valentinu Hajdinjaku, je to res? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ne. Valentin Hajdinjak je bil tako prijazen, da je 
potem, ko sem začel delati kot predsednik vlade, obljubil svojo pomoč do nove zaposlitve. 
Jaz sem mu zelo hvaležen za to. Novega tiskovnega predstavnika še nimamo. Nočem se 
zaleteti z nobeno odločitvijo. Tukaj gre vendarle za najbližje sodelavce, ki so potem skupaj z 
mano odgovorni za stvari, ki jih delamo. In ko bomo dobili osebnost, ki bo pripravljena, 
nenazadnje tudi praktično tako rekoč cele dneve, delati, se odrekati nekemu zasebnemu 
življenju, zato da bo delo lahko normalno steklo in teklo v teh zahtevnih časih, potem se 
bom zanjo tudi odločil. To mora biti neka močna osebnost s potrebno avtoriteto tako pri 
medijih doma kot v tujini. Jaz si želim na tem mestu osebnost, ki bo, tako kot v drugih 
razvitih državah »spiker« vlade. Se pravi ne samo nekdo, ki bo dajal besedo novinarjem na 
tiskovnih konferencah predsednika ali ministrov, ampak, ki bo tudi o njihovem mnenju 
sporočala odločitev in jih tudi razlagala. In njeno ali njegovo stališče se bo štelo za stališče 
vlade - če ta vlada v naslednjih dneh ne bo preklicala kakšnega od teh stališč. To se zgodi 
zelo redko, če so tako tiskovni predstavnik kot vlada seveda modri pri svojih ravnanjih. Tako 
imamo izkušnjo v drugih modernih državah in mislim, da bi lahko to imela tudi Slovenija. 
 

MATEJ PRAPROTNIK: Pa imate zdaj že kakšnega kandidata, ki je že zelo blizu temu? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ja, imam.  
 

MATEJ PRAPROTNIK: Kdaj bo znan? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Upam, da v kratkem. 
 

MATEJ PRAPROTNIK: Ja, o kakšnem času govorite, teden? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Čim prej, tem boljše, ker naloge, ki so zdaj pred 
nami, so zelo zahtevne. Jaz mislim, da smo se jih lotili na pravi način. Tudi po sinočnji 
večerji, ki je bila zelo delovne narave, z voditelji drugih vlad in strank, pa tudi iz štaba 
ameriškega predsednika Obame in nekaterih strokovnjakov, ki se ukvarjajo s finančnim 
gospodarstvom, vsem je popolnoma jasno, da moramo delovati, prvič, hitro, da moramo 
delovati konsistentno in da moramo delovati velikopotezno. Samo tako lahko Slovenci 
računamo na to, da bomo to krizo, ki se bo zaostrila zlasti v prihodnjih letih, obrnemo sebi v 
prid.  
 

MATEJ PRAPROTNIK: Ali ta kandidat prihaja iz novinarskih vrst morda?  
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PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Mislite za tiskovnega predstavnika? 
 

MATEJ PRAPROTNIK: Ja.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ta hip v tem pogovoru s to osebnostjo, ne.  
 

MATEJ PRAPROTNIK: Prav. Po raziskavah, če se vrneva na kratko na volitve, imate še 
vedno največjo podporo stranka SD, to seveda drži, kaj pa, če so ljudje na volitvah vendarle 
glasovali proti prejšnji vladi, proti ekipi Janeza Janše, potemtakem tudi proti Dimitriju Ruplu? 
Vi seveda upate drugače, da so glasovali za vas, ampak prepričani vendarle ne morete biti. 
Predvidevam, da vam bo pri naslednjih merjenjih popularnost padla, ampak to vas najbrž ne 
skrbi ali kako? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ne. Glejte, jaz nisem bil izvoljen za predsednika 
vlade, da bom priljubljen pri ljudeh, ampak za predsednika vlade, ki bo sprejemal prave 
odločitve. S tem nimam težav. Težave imam, če bi se nadaljevala politika, ki jo imamo 
praktično ves čas tranzicije in to je, da z zamenjavo oblasti en del strokovne, politične in 
druge javnosti izključimo iz procesa odločanja. Moja želja je, da je v ta proces vključen tudi 
ta del - seveda z manjšo odgovornostjo zagotovo. Glejte, saj dr. Rupel ni v vladi, je pa 
svetovalec predsednika vlade in se mi zdi, da je to pravi način zato, da na nek način, kot 
sem rekel, sodelujemo. Mi potrebujemo en drugega. Veste Slovenija je majhna dežela, 
majhna država, mi smo zdajle v eni globalni recesiji, ki se ji Slovenci s pametnimi odločitvami 
lahko v marsičem izognemo. Seveda pa rabimo sleherno pamet, sleherno znanje in tukaj 
odrekati se, zaradi tega, ker je prišlo do spremembe oblasti, tistim, ki to pamet in znanje 
imajo, bi bila kolosalna neumnost in neodgovorno ravnanje za to državo. Jaz vem, da to ne 
bo vedno dobro sprejeto pri ljudeh. Jaz čustvovanje ljudi popolnoma razumem. Veste vsi ti 
klici v zadnjih dneh, »e-maili«, tudi grožnje, vse to je treba razumeti z eno občutljivostjo, 
treba je razumeti ljudi, ne jih obsojati. Na meni pa je, da z rezultati svojega dela dokažem, 
da sem se odločil prav in tako tudi mislim. Midva sva danes z dr. Ruplom že bila na zvezi in 
se pogovarjala o nalogah, ki so zdaj ta hip pred nami, ko je treba zelo preudarno rešiti in 
njegova pomoč kot pomoč drugih mi bo prišla zelo prav. 
 

MATEJ PRAPROTNIK: Razumem. Bi upali povedati, kdo vam pa v stranki najbolj 
nasprotuje oziroma s kom ste imeli najdaljši pogovor na prav to temo? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: No, jaz sem se potem po odločitvi posvetoval z 
vrsto ljudi in jim poskušal pojasniti zakaj sem se tako odločil. Nekje so argumenti naleteli na 
plodna tla, nekje so bila čustvovanja še vedno premočna, da bi se to zgodilo. Računam, da 
se bodo stvari v prihodnjih dneh umirile in zlasti, ko bodo prvi rezultati vidni, ne bo več, bom 
rekel, te animozitete. Seveda tako kot ste rekli, del javnosti je pričakoval, da bo z novo 
oblastjo prišlo od odhoda nekaterih sledi, ki jih morda en del javnosti niti ni več želel videti v 
politiki. Seveda bi se lahko tako odločil in odločitev za sodelovanje z dr. Ruplom ne pomeni, 
da je dr. Rupel zunanji minister. Pomeni pa, da mi svetuje kot bivši zunanji minister s svojim 
znanjem pri odločitvah, ki jih bom dal jaz ali novi zunanji minister in to je treba upoštevati. 
Skratka, odločil sem se za neko politiko, ki se mi zdi prava politika. Glejte, vse, kar imamo v 
Sloveniji, poleg lepot naše države, poleg njene geopolitične regije, smo ljudje. Nič drugega 
ta hip nimamo. In če se bomo izključevali zaradi teh ali onih razlik, če ne bomo eden v 
drugem videli tisto, kar je najboljše, potem ne bomo zmagovalci. Jaz pa mislim, da smo 
lahko zmagovalci.  
 

MATEJ PRAPROTNIK: Verjamem, da so vas poslušalci razumeli. O strinjanju bomo pa 
sklepali po javnomnenjskih raziskavah. Gospod Pahor samo še eno vprašanje. Če poveste, 
kakšna je narava vašega dela danes v Madridu? 
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PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ja, jaz sem v Madrid prišel že včeraj. Razlog za 
večurni sestanek je bila seveda gospodarska in finančna kriza in odgovor socialne 
demokracije nanjo na evropski ravni - tudi izmenjava izkušenj, zlasti med predsedniki vlad 
glede aktualnih rešitev. Jaz sem bil danes tudi med prvimi govorniki na tem velikem 
kongresu in povedal, kako se je Slovenija lotila teh problemov in naletel na precejšnje 
zanimanje mojih kolegov. Imel sem tudi več zasebnih srečanj, tudi s predsednikom vlade 
Rassmusenom, ki bo kmalu znova obiskal Slovenijo in na moje najave, zlasti glede tega 
velikega Razvojnega dialoga in Partnerstva za razvoj, so naletele na zelo veliko pozornost. 
To sem povedal tudi, ko sem govoril javno na kongresu. Tako, da se mi zdi, da gremo v 
Sloveniji v pravo smer. Zaenkrat Slovenije močen sunek recesije, ki že vlada v evro območju, 
še ni zadel. Moramo pa - iz Madrida bom šel s tem prepričanjem še veliko bolj kot sem vanj 
prišel - ravnati precej hitro, vendar pa hitrost ne sme iti na račun kvalitete odločitev. Zdajle 
bo treba zaposliti vlado tja do konca februarja praktično 24 ur na dan. Procesirati nekatere 
temeljne odločitve v konsenzu s socialnimi partnerji kolikor bo to mogoče, v konsenzu z 
opozicijo kolikor bo to mogoče in potem upati, da bomo v drugi polovici leta, ko se obeta 
pravzaprav najbolj zahteven čas v tej krizi, ko naj bi bila stopnja nezaposlenosti največja, 
vleči prave poteze. Glejte, samo še eno stvar naj rečem, tukaj so tudi, kot rečeno, ljudje, ki 
so v štabu Baracka Obame. Veliko se govori o investicijah v javni sektor s strani države, o 
vlogi države na splošno, zlasti pa pri njeni odločitvi, da zdajle gre v nekaj, kar vsi vidimo kot 
neko nišo in to je »zelena visoka tehnologija«. Jaz mislim, da imamo Slovenci tukaj kaj za 
dodati k temu, da lahko gledamo z enim optimizmom naprej.  
 

MATEJ PRAPROTNIK: Torej, če povzamem, gremo v pravo smer oziroma smo na pravi 
poti.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ja, tudi mnenja drugih so, da je Slovenija na dobri 
poti. Zaenkrat, moram potrkati na les, zaenkrat smo na dobri poti.  
 

MATEJ PRAPROTNIK: Gospod Pahor, samo še zadnje kratko vprašanje. So vam danes že 
pripeli rdečo pentljo? 
 
PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ja. Tukaj nas čaka sedaj t.i. familjarna fotografija 
in vsi imamo to pentljo.  
 

MATEJ PRAPROTNIK: Prav. Gospod Pahor najlepša hvala, ker ste se odzvali na naš klic.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Hvala lepa in lep pozdrav poslušalcem, tudi tistim, 
ki moje odločitve ne odobravajo. Še enkrat naj povem, da ni moja dolžnost, da sem 
popularen predsednik vlade. Moja dolžnost - za to me plačujete davkoplačevalci - je, da 
poskušam vleči za državo dobre odločitve.  
 

MATEJ PRAPROTNIK: Ja, najlepša hvala in še enkrat čestitke ob imenovanju za ime 
tedna.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Hvala. Srečno! 
 

MATEJ PRAPROTNIK: Borut Pahor, predsednik vlade je ime tedna. Glasovanje pa bomo 
ponovili, ko bo za to čas. To pa bo prihodnji teden. Hvala vsem, ki ste glasovali.  
 


